
GEMEENTE INSPRAAKAVOND  22-1-2024 

Laat ik beginnen om mijn ongenoegen, misschien kan ik het beter woede noemen, aan te geven over 
de gehele gang van zaken betreft  AZC – Heerenveen-West. 

De gemeenteraad wordt gekozen door het volk en met dit kiezen hopen 
kiezers dat hun belangen worden vertegenwoordigd door de gekozen 
Raadsleden. 

Al jaren heeft Heerenveen een groeiend tekort aan huurwoningen cq. woningen/apartementen., 
met name voor onze jongeren.  De Bouwgrond in Heerenveen-Oost/Wijk Skoaterwald ligt ervoor, 
echter er wordt niets gebouwd voor onze jongeren.  

De ouderen welke hulpbehoevend zijn geworden, willen ook graag uit hun veel te grote woning weg, 
echter ze kunnen nergens heen en worden ook via de Gemeente niet geholpen aan een betere plek. 
Al deze oudjes zijn niet gelukkig, zitten bijna de hele dag alleen. 

Vraag 1: Waarom doet de Gemeente niet meer aan het oplossen van dit schrijnende woningtekort 
binnen de Gemeente? 

Als gemeenteraad werd u gevraagd vrijwillig mee te werken een tijdelijk AZC toe te staan in 
Heerenveen, nadat onze vorige burgemeester benaderd werd door de  Staatssecretaris Van der Burg. 
Gemeente Heerenveen heeft reeds 2x eerder een AZC binnen de plaats Heerenveen gehad en heeft 
daar best veel overlast van gehad in beide gevallen.  

Mijn eerste verbazing was ‘Vrijwillig meewerken aan een AZC?’. Waarom zou onze gemeenteraad dat 
willen? We hebben grotere noden in deze Gemeente.  

Het bleek, dat de hele procedure al in gang was gezet en er 3 plekken binnen de plaats Heerenveen 
onderzocht werden qua geschiktheid. Hier waren ook al gesprekken met buurtbewoners over 
geweest. Iedere buurt welke op dat moment op de lijst stond, was niet blij met de Gemeenteraad en 
hun VRIJWILLIGE  medewerking. 

Plots draaide het gehele scenario  en werd er ineens gesproken Over AZC Heerenveen-West/Rottum 
Oost. Gemeente Fryske Marren begon zich ineens te bemoeien met een verzoek aan de 
Heerenveense Gemeenteraad. 

Het gehele plan is al uitgewerkt en al, inclusief bouw van huizen waarin 10 bewoners in kunnen 
wonen.  Maar waar komt dit uitgewerkt plan ineens vandaan?  In de gemeenteraad van Fryske 
Marren vindt ik Mw. S. van der Meer welke werkzaam is bij het COA en Dhr. T. van Bruggen welke 
werkzaam is bij het RVO. Beide betaalde banen.   Het RVO geeft op bovenstaande woningen 50.000 € 
subsidie aan het COA en betaald ook de COA landelijk. 

Vraag 2:  Is de Gemeente Heerenveen op de hoogte van deze situatie bij De Fryske Marren? 

Vraag 3: De grond waarop dit project AZC - Heerenveen West is geen eigendom van Gemeente 
Heerenveen.  Met het plaatsen van een AZC heeft  Gemeente Heerenveen dus niet  een AZC 
binnen de Gemeentegrenzen.  

Vraag 4:  De van Engelenvaart is 1 van de Vaarroutes door Fryslan, Hier komt van alles zomers 
doorgevaren (grote en kleinere Kruizers). Een beweegbare brug (open/dicht) is een absurde 
investering. Geld wat net zo goed gebruikt kan worden om een kleinere locatie binnen de 
gemeentegrens bouwklaar te maken. Beseft de Gemeente dat deze brug niet uit zichzelf open en 
dicht gaat? 



De huidige toestroom van asielzoeker zijn jonge Islamitische mannen uit Afrika, zonder opleiding 
en met een geheel andere culturele inslag. De beelden op Youtube zijn angstaanjagend en vol 
geweld.  Deze mensen hadden in Italie en Spanje al teruggestuurd moeten worden.  

Laat ik eerlijk zijn, als deze mensen hier in Heerenveen komen, draag ik een mes voor 
zelfbescherming.  

In ter Apel vinden  nu steekpartijen, verkrachtingen, diefstallen etc. Vaak door asielzoekers die geen 
enkele kans hebben om te blijven. Deze mensen lopen ’s nachts door het door, breken in bij 
bewoners thuis. 

Als onze gemeenteraad dit niet in Heerenveen wil zien, AFBREKEN DIT HELE PROCES. 

Vraag 5: Wat gebeurt er met asielzoekers die afgewezen zijn? 

 

Tot Slot : 

We zien dat de spreidingswet er doorheen is en de Gemeente Heerenveen met hun inwonertal, 
slecht een fractie van de asielzoekers hoeft op te vangen. 

Vraag 5: Is de Gemeente bereidt om dit gehele gevaarlijke plan van een AZC – Heerenveen West, af 
te wijzen en de spreidingswet af te wachten?   De grootte van dit geplande AZC is namelijk geschikt 
om te gebruiken als een aanmeldcentrum en een kleiner AZC is daar niet geschikt voor. 

 


